
 
Protokół nr XXXV/2017 

XXXV Nadzwyczajnej Sesji Rady Powiatu w Białogardzie 

w dniu 14 czerwca 2017 r., w godz. 13
30

 – 14
08

 

w Starostwie Powiatowym w Białogardzie 
  

Przewodniczący Rady Powiatu - Henryk Budzyła otworzył posiedzenie Rady Powiatu  

w Białogardzie, po powitaniu radnych, oświadczył, iż zgodnie z listą obecności (załącznik nr 

1 i 2), aktualnie w Sesji uczestniczy 16 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, 

wynoszącego 17 radnych, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 

uchwał. Poinformował, że zwołanie dzisiejszej Sesji wynika z konieczności zatwierdzenia 

proponowanych przez Zarząd Powiatu zmian w budżecie powiatu na 2017 rok, które będą 

miały również konsekwencje w wieloletniej prognozie finansowej  Powiatu Białogardzkiego.  

 

Rada Powiatu w Białogardzie realizowała następujący porządek obrad: 

 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał Rady Powiatu: 

 - zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2017, 

 - zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2017 

– 2025. 

3. Zamknięcie Sesji. 
 

Radny – Adam Kołacki zgłosił do Przewodniczącego Rady Powiatu problem, że nie ma 

dostępu do programu eSesja.  

Radna – Beata Pawlik również zgłosiła ten problem. 

Przewodniczący Rady Powiatu - Henryk Budzyła zapytał Panią mecenas czy w związku z 

powyższym można dopuścić do sytuacji, że ci radni będą głosowali w sposób tradycyjny, 

poprzez podniesienie ręki, a pozostali za pomocą tabletów.  

Radca prawny - Małgorzata Kasprzak poinformowała, że wszyscy radni mogą głosować za 

pomocą tabletów lub w formie tradycyjnej. Stwierdzała, że ma opcji, że część radnych głosuje  

poprzez tablety, a część tradycyjnie.  

Przewodniczący Rady Powiatu - Henryk Budzyła zapytał Panią mecenas czy można 

zdecydować, że dzisiejsze głosowania będą odbywały się wyjątkowo formie tradycyjnej. 

Zapytał również czy  taką decyzję Rada Powiatu ma przegłosować. 

Radca prawny - Małgorzata Kasprzak przytoczyła zapisy statutu Powiatu Białogardzkiego, 

który mówi, że w przypadku awarii systemu informatycznego radni głosują poprzez 

podniesienie ręki.  

Radna – Beata Pawlik stwierdziła, że jej zdaniem nastąpiła u niej awaria sprzętu, ponieważ 

ona tego tabletu nie zabiera, tylko otrzymuje go na dane posiedzenie. Zdaniem radnej w 

sytuacji, kiedy była aktualizacja programu eSesja to ktoś powinien to zrobić, żeby mogła 

dzisiaj na nim pracować.  

Radca prawny - Małgorzata Kasprzak oświadczyła, że jej zdaniem w tej sytuacji 

Przewodniczący Rady Powiatu powinien podjąć decyzję o prowadzeniu sesji i głosowaniu w 

sposób tradycyjny.  

Przewodniczący Rady Powiatu - Henryk Budzyła oświadczył, że podejmuje decyzję, że dniu 

dzisiejszym głosowanie będzie odbywało się w sposób tradycyjny, poprzez podniesienie ręki.   
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Ad.2 

a) zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2017, co przedstawia załącznik nr 3 

do niniejszego protokołu.  

 

 

Radny – Andrzej Siwek zwrócił uwagę na błąd w treści uchwały, polegający na podaniu w  

§ 3 projektu uchwały złego numeru uchwały Rady Powiatu – podano XXXIII/59/2017, a 

takiej uchwały nie ma.  

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek podziękowała radnemu za zwrócenie uwagi i dodała, że 

numer uchwały powinien brzmieć XXXIII/159/2017. 

Radny – Andrzej Siwek zapytał czy w tej sytuacji Rada Powiatu w Białogardzie może 

zajmować się projektem uchwały z błędem.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że jest to pomyłka pisarska. 

Następnie zgłosił autopoprawkę, aby w omawianym projekcie uchwały zawrzeć prawidłowy 

numer uchwały, czyli XXXIII/159/2017. 

Przewodniczący Rady Powiatu - Henryk Budzyła poddał pod głosowanie zgłoszoną 

autopoprawkę. 

Radca prawny - Małgorzata Kasprzak poinformowała, że nie ma potrzeby głosowania 

autopoprawki. Procedura w tej sytuacji jest taka, że radni głosują całą uchwałę wraz z 

autopoprawką.  

 

W chwili obecnej na posiedzenie sesji przybył radny Wojciech Potrzebowski. Od tej chwili w 

posiedzeniu uczestniczy 17 radnych.  

 

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek zapoznała radnych z projektem uchwały Rady Powiatu 

w Białogardzie - zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2017. 

Radny – Marek Anusz zadała pytanie dotyczące zakupu remontera dla Zarządu Dróg 

Powiatowych w Białogardzie. Zapytał czy prawdą jest remonter uległ uszkodzeniu; jeśli tak 

to z jakich przyczyn. Radny poprosił o udzielenie informacji na piśmie. 

Przewodniczący Rady Powiatu - Henryk Budzyła poinformował radnego, że ta kwestia nie 

jest przedmiotem omawianej uchwały.  

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek oświadczyła, że omawiany projekt uchwały nie dotyczy 

zmiany o której mówił radny Marek Anusz. 

Przewodniczący Rady Powiatu - Henryk Budzyła poprosił radnego o złożeniu wniosku na 

piśmie.  

Radny – Andrzej Siwek zadał pytanie Skarbnik Powiatu – jaka jest procedura wprowadzania 

zmian do budżetu powiatu.  

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek poinformowała, że wnioski składają osoby, które 

realizują dane zadanie, czyli dyrektorzy jednostek albo pracownicy merytoryczni starostwa.  

Radny – Andrzej Siwek zapytał czy wnioski te przechodzą przez Zarząd Powiatu.  

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek poinformowała, że różne są sytuacje. W niektórych 

przypadkach pracownicy osobiście przedstawiają wnioski na Zarządzie, a czasami ona w 

imieniu danej jednostki.  

Radny – Andrzej Siwek zadał pytanie dotyczące omawianego projektu uchwały. Stwierdził 

cyt.: „dzisiaj zdejmujemy w dziale 801, rozdział 1195, § 4010 – wynagrodzenia osobowe 

pracowników 60 tys. zł. W budżecie na rok 2017, pod tą pozycją zapisane było 178.518,88 zł. 

17 marca tego roku Szanowna Rada podniosła ręce, dokonała zmiany budżetu zwiększając o 

kwotę 78.166, 96 zł. Mówimy cały czas o paragrafie 4010, czyli wynagrodzenia. Czyli po 

trzech miesiącach dokonano zmiany. Teraz po trzech miesiącach znowu zdejmujemy 60 tys. 

zł. Zastanawia mnie jedno – rzetelność przygotowania informacji. Przyjmujemy coś na 
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początku roku, po trzech miesiącach zmieniamy, praktycznie o 50 %, może troszkę mniej i po 

trzech miesiącach znowu zdejmujemy. Jeśli ja coś wprowadzam do budżetu to rozumiem 

wprowadzam na jakiejś podstawie, jakiś wyliczeń, przewidywań, czegoś tam. Przychodzi 

ktoś, kładzie przysłowiową kartkę i mówi proszę mi tutaj zapisać 100 tys. zł, bo je te 100 tys. 

zł. będę chciał na to i na to. Po trzech miesiącach okazuje się, że jest potrzebne 150 tys. zł., a 

po trzech miesiącach, że nie, że praktycznie wracamy do tych 100 tys. zł. Tego nie 

rozumiem.” 

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek poinformowała, że dokumenty do projektu budżetu 

powiatu były składane do powiatu do 30 września roku 2016.  Na podstawie projektu ustawy 

budżetowej i pewnych założeń do ustawy budżetowej na tamten moment nie było jeszcze 

rozporządzeń dotyczących podwyżek dla nauczycieli. W projekcie budżetu powiatu nie 

znalazły się więc środki zabezpieczające podwyżki dla nauczycieli. Na początku 2017 roku 

zostały podjęte rozporządzenia dotyczące podwyżek dla nauczycieli (1,3% w tym roku). Z 

uwagi na fakt, że środki na ten cel nie były zabezpieczone zaproponowała pewną kwotę, ale 

nie dysponowała dokładnymi wyliczeniami. W miesiącu kwietniu br. poprosiła jednostki o 

dokonanie analizy w tym zakresie. Po otrzymaniu tych informacji okazało się, że uwolniły się 

w jednostkach pewne środki. W tej sytuacji  78.166, 96 zł., które zostało zaproponowane do 

zabezpieczenia wypłat tych podwyżek zostały w tym momencie uwolnione. Obecnie te 60 

tys. zł. zdjęto na zaproponowaną inwestycję.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła potwierdził, że projekty uchwał na 

dzisiejszą sesję zostały już zaopiniowane przez komisję merytoryczną.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniu 

komisji merytorycznej, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poprosił 

Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu o przedstawienie opinii w 

sprawie przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował, że 

członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu. 

 

Radni nie zgłosili innych uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały - 

zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2017 wraz z autopoprawką.  

 

Rada Powiatu w Białogardzie jednogłośnie przejęła Uchwałę Nr XXXV/167/2017 Rady 

Powiatu w Białogardzie zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2017, w brzmieniu jak 

przedstawia załącznik nr 4 niniejszego protokołu. 

 

W chwili obecnej posiedzenie opuścił radny Jerzy Bartman. Od tej chwili w sesji uczestniczy 

16 radnych.  

 

b) zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2017 

– 2025, co przedstawia załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
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Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek zapoznała radnych z projektem uchwały zmieniająca 

wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2017 – 2025. 

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniu 

komisji merytorycznej, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poprosił 

Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu o przedstawienie opinii w 

sprawie przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował, że 

członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu. 

 

Radna – Beata Pawlik zapytała czy w najbliższym czasie planowana jest sesja Rady Powiatu 

i czy będą na nią zaproszeni przedstawiciele spółki Centrum Dializa.  

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poinformował, że sesja odbędzie się pod 

koniec miesiąca. Dodał, że na powyższe spotkanie zostaną zaproszeni przedstawiciele Spółki 

Centrum Dializa.   

Radny – Andrzej Siwek zapytał o wyposażenie Ponadregionalnego Centrum Zawodowego, 

które ma powstać przy Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych w Białogardzie.   

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że obecnie przeprowadzany był 

remont struktury zewnętrznej budynku: termomodernizacja budynku, wyposażenie w 

nowoczesną kotłownię. Odnośnie wyposażania w/w obiektu poprosił o zabranie głosu przez 

Naczelnika Wydziału Inwestycji i Rozwoju. 

Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju – Michał Mazurkiewicz poinformował, że na 

dzień dzisiejszy planowany jest zakup obrabiarek numerycznych oraz przedmiotów 

pierwszego wyposażenia, czyli: mebli, stołów ślusarskich, mierników, stołów do ćwiczeń.  

Radny – Andrzej Siwek zapytał czy zakupy te będą wykonywane w ramach przetargów. 

Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju – Michał Mazurkiewicz poinformował, że 

wszelkiego rodzaju zakupy będą się odbywały w drodze przetargów, ewentualnie rozeznania 

cenowego w zależności od progów.  

Radny – Adam Kołacki zapytał naczelnika czy planowany jest zakup nowych obrabiarek, 

czy używanych.     

Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju – Michał Mazurkiewicz poinformował, że 

planowany jest zakup urządzeń szkoleniowych. Koszt takiego urządzenia szacowany jest na 

około 160 tys. zł. Dodał, że projekt zakłada wszystkiego rodzaju prace inwestycyjne, czyli 

remont tego budynku, a pozostała kwota będzie przeznaczona na wyposażenie. Oświadczył, 

że na dzień dzisiejszy nie posiada kosztorysów inwestorskich, ani konkretnie sprecyzowanych 

potrzeb, bo one wynikną w momencie prac projektowych.  

Radny – Adam Kołacki zapytał czy należy przez to rozumieć, że jest pomysł, ale nieznane są 

potrzeby.  

Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju – Michał Mazurkiewicz poinformował, że 

potrzeby są znane tylko trzeba to dostosować do możliwości finansowych. Poinformował, że 

maksymalny poziom dofinansowania wynosi 2,5 mln zł. kosztów kwalifikowanych. Co 

będzie można zakupić w ramach wyposażenia wyniknie po sporządzeniu projektu 

budowlanego i otrzymaniu kosztorysów inwestorskich. Pozostała część zostanie 

przeznaczona na zakup wyposażenia.  

Radny – Adam Kołacki zapytał czy w ramach działalności szkoleniowej uczniowie będą 

mogli wykonywać pewne urządzenia, czy też przedmioty, które później będzie można 

sprzedawać.  
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Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju – Michał Mazurkiewicz poinformował, że projekt 

nie dopuszcza generowania dochodu. 

Radny – Adam Kołacki powtórzył informację, którą przekazał na posiedzeniu Komisji 

Budżetu i Finansów – prośba o zwrócenie się do dyrektor Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych 

w Białogardzie o przesłanie regulaminu naboru, czy też przyznawania miejsc w internacie. 

Rady chciałby, aby miejsca w pierwszej kolejności były przyznawane tym uczniom, który nie 

mają dogodnego połączenia autobusowego, czy też kolejowego z szkołą.  

 

Radni nie zgłosili innych uwag i zapytań.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały - 

zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2017 – 2025. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie jednogłośnie przejęła Uchwałę Nr XXXV/168/2017 Rady 

Powiatu w Białogardzie zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu 

Białogardzkiego na lata 2017 – 2025, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 6 

niniejszego protokołu. 

 

 

Ad.3 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła stwierdził, że porządek Sesji został  

wyczerpany i zamknął XXXV Nadzwyczajną Sesję  Rady  Powiatu  w  Białogardzie.  

 
Protokołowały: 

Violetta Adamczewska 

Anna Kaleja  

 


